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Protokoll 
       Karlshamns landsbygds och skärgårdsråd (KLSR)  
   13 april 2023 
 
 
 
Plats: Mörrumssalen, Rådhuset Karlshamn 

Närvarande 
 

Britt Jämstorp (KD) Rådets ordförande 

Tor Billing (SD) Rådets vice ordförande 

Marco Gustavsson (C) Ledamot 

Marianne Peary Landsbygdsutvecklare 

Eva Stanlysson Svängsta Samhällsförening 

Jonas Månsson Hällaryds Samhällsförening 

Lisbeth Klyft  Halasjöbygdens Hembygdsförening 

Andreas Marmolin Halasjöbygdens Hembygdsförening 

Karoline Mattsson Tararp – Nötabråne 

Roy Johansson Forneboda Bygdeförening 

Dan Olsson   Hällaryds Skärgårdsförening 

Ulf Willhelmsson Hällaryds Skärgårdsförening 

Emelié Olsson  Åryds Bygdekommitté  

Marie Algotsson Ringamåla Hembygdsförening 

Gunn-Marie Hugosson Hallo Mörrum 

Christer Fasth   Hallo Mörrum 
Thomas Nilsson  LRF 

Linda Eskilsson LRF 

 

 

Frånvaro  

Jenny Ödman  Forneboda Bygdeförening  

Monica Nobach  Svängsta Samhällsförening  

Fredrik Lantz  Åryds Bygdekommitté 

Marie-Louise Elmgren Ringamåla Hembygdsförening 
 

 

 

Utses att justera: Karoline Mattsson, Tararp - Nötabråne   
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§ 1.  Mötets öppnande                                                                                                       
Marco Gustavsson hälsade välkommen till kvällens möte och förklarade Karlshamns landsbygds - och 
skärgårdsråd möte öppnat.  
 
§ 2. Val av justeringsperson  
Karlshamns landsbygds och skärgårdsråd beslut att godkänna Karoline Mattsson, Tararp – Nötabråne 
som justerare. 
 
§ 3. Dagordning  
Karlshamns landsbygds och skärgårdsråd beslut att godkänna dagordningen.  
 
§ 4 Rapporter 
Marco rapporterade från Länsbygderådets årsmöte där man bytt namn till Hela Sverige Blekinge. De har 
haft årsmöte där man fick information från Ronneby Landsbygdsutvecklare och Landsbygdssamordnare 
där de berättade om sitt arbete med att bli årets landsbygdskommun. Länsbygderådet utsåg även årets 
utvecklingsgrupp och det blev Nässelfrossan i Olofström. Marco, Göran och Linda blev omvalda för ett 
år.  
 
Sedan var Marco inbjuden som ordförande till Hällaryds hembygdsförening den 22 mars. Där planerade 
man vidare med de lokala utvecklingsplanerna och bjöd in till ett större möte den 11 april.  
 
Därefter var det rapportering från KS.  

 Elleholms Maskin har köpt tomterna kring Abborre sjön i Svängsta för lägenheter. 

 Kungsparken är såld till JSB Construction AB för hyreslägenheter. 

 Tärnöbolaget kommer att arrendera mer mark ute i Matvik för en ny lastzon för pråmar. 

 Eriksberg har blivit beviljat köp av mark i Köpegårda. 

 Regeringen har meddelat att från 1 januari 2024 ska insamlingen av förpackningar som omfattas 
av producentansvar övergå till kommunalt ansvar. Det blir VMAB för oss och senast 2027 skall 
alla sortera vid sina bostäder.  

 Man kommer att höja taxan för båtplatser med 6 procent inför 2023 och därefter en årlig 
uppräkning enligt konsumentprisindex (KPI). 

 Grönplanen med tillhörande Grönstrategi och Friluftsplan gick igenom i KS men i KF blev den 
återremitterad. 

 Medfinansiering av Naturens dag 30 000kr 

 Avslag på Medfinansiering av DiggEat 

 Man godkände utökat anslag för skärgårdstrafiken med 200 000kr. 

 Man avslog Åryds hembygdsförenings begäran om utbetalning av 800 000kr. 

 Vita villan i Asarum är till salu. Det gör att föreningarna som är där måste hitta nya lokaler och 
mötesplats.  

 När man nu gjort naturreservat längs Mörrumsån har man nu beslutat om intrångsersättning. 

 Man reviderade reglementet för Karlshamns landsbygds- och skärgårdsråd. 

Vid sista punkten blev det en diskussion om de ändringar som skett. Vi fick in två stycken 
skärgårdsrepresentanter. Antalet möten minskas ned till 6 st per år. Det skall bli tydligare att vi är en 
remissinstans. Om det blir kort om tid för ett svar på en remiss kan man kalla till ett extra möte.  
 
Politiken är representerad av tre ledamöter Britt Jämstorp (KD) Ordförande, Tor Billing (SD) och Marco 
Gustavsson (C). Det som tas upp på rådet tar de med sig vidare in i politiken. Det som var tydligast var 
missnöjet att LRF inte längre är representerade. 
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Marianne rapporterade att arbetet med Naturens dag pågår för fullt. Det blir den 13  kl 10 – 15 på Ire 
Natur och kulturskola. Många olika aktiviteter kommer att pågå under dagen och det finns saker att göra 
för både barn och gammal. Om någon vill vara med och hjälpa till under dagen så hör av er till Marianne!  
 
Skärgårdstrafiken kommer att köra som förra året dvs. med förläng säsong till den 10 sept. Glöm inte 
att åka ut till Kastellet redan från 13 maj till 21 juni och då är det gratis! 
 
Kartan till Gårdsbutikerna kommer att finnas tillgänglig från i början av maj. 
 
Brännpunkt landsbygd håller vi på att arbeta med och den kommer att vara den 9 nov hos Per Brunberg, 
Björketorps gård. Temat för i år är ”Från hylla till mylla” - Hållbar livsmedelsförsörjning kopplat till kris 
och beredskapsplanering. 
 
Åkeholms rastplats – under v 16 kommer man att börja rita möblerna. Planerad invigning 3 juni.  
 
Lrf – Har haft årsmöte där man valt representant till rådet men att det inte behövdes längre. De har 
inget förslag för eldsjäl 
 
Hällaryd – Har också haft årsmöte – Sen har man haft Påsk kul under påsken ca 100 talet deltagare. Man 
håller på med sin utvecklingsplan och man siktar på att visa upp någon lägenhet i nybygget - gamla 
kommunhuset den 3 juni (Hällaryds samhällsföreningens dag).  
 
Ringamåla – Har haft årsmöte. Utvecklingsplaner är på gång (30 byar som de representerar). 
 
Svängsta samhällsförening – har haft årsmöte – har också påbörjat planeringen för utvecklingsplan. Haft 
ett möte med 12 föreningar samlade. Man tycker att det är svårt att göra en plan.  
 
Forneboda – man har haft det lite svårare med uthyrningen av lokalen men det börjar bli bättre med 
fler uthyrningar.  
 
Skärgårdsföreningen är ny i rådet så vi hälsar dem välkomna! Deras förening har 268 medlemmar. De 
jobbar mycket med säkerhet, Edits vänner, miljön, Service i skärgården. Ta fram alla goda sidor för 
kommunen. Underhåller alla prickar. De jobbar även med Hallö skola och har Ö vandringar. De 
representerar öarna.  
 
Halahult – Haft årsmöte och ny ordförande, Ann-Louise Ottosson och även ny representant i styrelsen. 
Man har tagit fram ett nytt programblad och har påbörjat utvecklingsplan. Önskar att kommunen ska 
trycka på trafikverket mer om väg 631.  
 
Mörrum – där har man haft årsmöte och haft ett större möte med företagen i byn för att lyssna av vad 
man har för synpunkter som underlag för utvecklingsplan.  
 
Åryd – haft årsmöte och en välbesökt äggjakt. 
 
§ 5. Lokala utvecklingsplaner  
Under denna punkt blev det många diskussioner då man känner frustration över att det inte är riktigt 
tydligt över vad det är som förväntas. Det viktiga är att man i detta skede börjar diskutera om vad det är 
man vill med sin bygd. Så att det, när man påbörjar arbetet med ÖPn, först då ska börja fundera på vilka 
behov som finns. ÖPn behöver vara mer realistisk och inte ett dokument som blir en utopi. Sen gäller 
det att prioritera och hitta ett arbetssätt som känns bra för föreningen. Det är viktigt att det inte blir för  
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stort så man inte orkar med. Skärgården har gjort en utvecklingsplan men frågan är hur man tar den 
vidare så att det blir verkstad av den. Det kan vara bra att ta upp funderingar i rådet så man kan stötta 
varandra. Vi måste känna kraften. Man måste ha en dialog men risken att man skapar förväntningar. Vi 
kan även ta in någon från någon lokal grupp som genomfört en utvecklingsplan som kommer och 
berättar om hur man arbetat fram den. Ett förslag är Hällevik som arbetat med lokaler och försköning.   
 
§ 7. Ekonomi 
Lokalbidrag. Ansökningar saknas från en del föreningar. Det är bra om vi får in allting så fort som möjligt 
så det hinner upp i politiken innan sommaren.   
 
§ 8. På gång 
Ringamåla – IK är igång igen midsommarplaneringen, betydligt tidigare än förra året. Biodlarföreningen 
har flyttat in i Gamla skolan och det är bra för då kan de ha sina saker och säkerställa att de inte får in 
sjukdomar på sina bin. Sen blir det att fira Valborg i Nissagården. De kommer att kalla till ett  
Grannsamverkans möte 10 maj i Gamla skolan.  
 
Svängsta – Emneboda inviger ny kulturslinga 6 maj. Man kommer även att bjuda in Elleholms maskin till 
ett möte för att få veta mer om deras byggplaner kring Abborrsjön. Även Magnus Sandgren är inbjuden.  
 
I Skärgård så kommer man även i år att köra säkerhetsbåtar för Swimrun. Man har även väktare i hamnen 
eftersom stölderna av båtmotorer är ett stort problem. Föreningen bekostar väktare själva.  
 
Halahult kommer att ha filmvisning samt den årliga Hönsmarknaden. 
 
Mörrum- där ska man samordna X-rundan tillsammans med scouterna och snart är det 11 maj med 
notdragningen! 
 
Forneboda, Åryd, Åkeholm, Halahult, Hällaryd, Tararp – Nötabråne, Mörrum och Ringamåla kommer att 
ha Valborgsfirande. 
 
§ 9. Övrigt 
Eftersom synpunkterna på att LRF inte skulle vara med, tas frågan vidare en gång till, till politiken. 
 
Om det är så att föreningarna vill träffa ledningen för rådet är det bara att bjuda in dem, de kommer 
mycket gärna ut och träffar föreningarna. 
 
Vi avslutade mötet med att avtacka LRF:s representanter Thomas Nilsson och Linda Eskilsson samt 
rådets avgående ordförande Marco Gustavsson för sitt engagemang  i rådet under lång tid med var sin 
blomsterbukett. 
 
§ 10. Nästa möte 15 juni, 18.30 -20.30 i Halahult 
 
 

 

 

Ordförande     Justerare 

Britt Jämstorp               Karoline Mattsson, Tararp - Nötabråne 


